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رسانه مستقل

»مهرداد کورُش نیا«:

تالار محراب متعلق به مردم است 
و باید به آن رونق بخشید

»حسن روحانی«: 
تسلط کادر درمانی در مهار کرونا 

افزایش یافته است 

دو کلمه حرف حساب از 
دادکان و سکوت آقایان
»دادکان مصاحبه نمی کند ولی وقتی هم بخواهد مصاحبه کند حرف هایی می زند که مسئولان پاسخی بهتر از 
سکوت ندارند. در حال حاضر وزیر ورزش می گوید مسابقات تعطیل است ولی برای ورزش برنامه داریم! سوال 
می کنیم یکی از این برنامه ها را لطفا بفرمایید اعلام کنید تا بدانیم تدبیر شما چیست؟ البته در جریان تغییرات و 
چینش نیروهای حلقه دوستان در فدراسیون ها و ادارات کل هستیم ولی برنامه شما برای همین روزها چیست؟«

»رئیس ستاد و معاون هماهنگ کننده ارتش« مطرح کرد:  

دفاع بیولوژیک ارتش
 در ۲۴ استان و رفع آلودگی ۱۰۰ شهر

8

»دنیای هوادار« بررسی می کند؛
5گردشگری با تعریف جدید در جهان پساکرونا
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»دنیای هوادار« بررسی می کند؛  

تنها سرنوشت قطعی
 »اکران آنلاین«: قاچاق!

معایب و محاسن نمایش آنلاین 
فیلم های »سینمای ایران« چیست؟

متولی واقعی حمایت از ورزشکاران 
و پیشکسوتان چه کسی است؟ 

آهای جوانمردان و عیاران، 
اینحا یک نفر در بستر 
بیماری افتاده است!

»سینما« صرفا مَحــدود به نام چند »سوپراستار« )که اساسا نداریم!( و 
یا »کارگردان«، »تهیه کننده« و... نیست. کشف تازه و بزرگی نیست که 
بگوییم برای تولید یک فیلم سینمایی تیمی حدودا صد نفره )بعضا 
بیشتر( که بسیاری از معروف ترینِ آن ها را حتی بسیاری از اهالی 

سینما هم نمی شناسند...

ادامه در صفحه 6

شاید »سیاوش بطحایی« را خیلی ها فراموش کرده باشند. همانطور 
که »عباس شجاعی« آن داور شجاع بین المللی از یادها رفته بود. 
بطحایی همان  فرنگی کار تند و تیز سال های نه چندان دور کشور،  
در  در حال حاضر  متاسفانه  که  است  آذربایجان شرقی  اهل خطه 

بیمارستان خوابیده...

ادامه در صفحه 7
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رئیس مجلس شورای اسلامی در پیامی با تبریک سالروز 
اسلامی گفت: سپاه  انقلاب  پاسداران  تاسیس سپاه 
پاسداران بازوی توانمند اقتدار و امنیت نظام و سرمایه ای 
پایان ناپذیر و همیشگی برای ملت شریف ایران است .

»علی لاریجانی« روز گذشته در پیامی با تبریک سالروز 
تاسیس سپاه پاسداران انقلاب اسلامی به سردار سلامی، 
آورده است: تشکیل و پایه ریزی سپاه پاسداران انقلاب 
اسلامی به عنوان شجره طیبه و برخاسته از نهضت 
اسلامی ضد استعمار و استکبار از اولین اقدامات مبارک 
و دستاوردهای بسیار ارزشمند نظام جمهوری اسلامی 

است .

در ادامه این پیام آمده است: بدون شک تشکیل این 
نهاد مردمی و انقلابی  و برآمده از  نظام اسلامی به عنوان 
نماد و جلوه  اقتدار ملت شریف ایران در طول سال های 
بر هه ها موجب   در تمامی  انقلاب اسلامی  از  پس 
استقرار و ارتقای امنیت و ثبات در کشور و منطقه و 
مقابله با تهدیدات و جنگ افروزی های متخاصمان  

ارزش های انقلاب و دستاوردهای نظام بوده است.
لاریجانی در ادامه با اشاره به اینکه همه آحاد ملت ایران، 
همواره پشتیبان و قدردان حماسه آفرینی ها و ایثارگری 
های فرزندان رشید و برومند خود در سپاه پاسداران بوده 
و آگاهانه به اهمیت آن واقفند، تصریح کرد: حضور 

ارزشمند سپاه در عرصه های  خطیر خدمت و پشتیبانی 
از ملت در مواقع بحرانی کشور از جلوه های ایثار و 
روحیه جهادی پاسداران سرافراز  است که همواره یاوری 

قدرتمند برای مردم بوده اند.

نشریه »نیوزویک« در گزارشی با اشاره به اینکه مقامات 
اطلاعاتی آمریکا هیچ مدرکی مبنی بر اثبات وخامت حال 
رهبر کره شمالی ندارند، نوشت: برای اولین بار یک روزنامه 
مستقر در کره جنوبی که بودجه خود را از کنگره آمریکا 
دریافت می کند، شایعه بیماری کیم جونگ اون را مطرح 

کرده  است.
نشریه آمریکایی نیوزویک روز گذشته در گزارشی با عنوان 
»مقامات می گویند آمریکا هیچگونه شواهد و مدارکی 
مبنی بر وخیم بودن وضعیت رهبر کره شمالی ندارد« 
افزود: دو مقام ارشد اطلاعات آمریکا به نیوزویک گفتند 
که جامعه اطلاعاتی آمریکا هیچ مدرکی مبنی وخامت 

حال کیم جونگ اون رهبر کره شمالی ندارد.
فقدان حضور »کیم جونگ اون« رهبر کره شمالی در 
مراسم امسال روز ۱۵ آوریل )۲۷ فروردین( در روز ملی 
آفتاب در بزرگداشت »کیم ایل سونگ« پدر بزرگ اون و 
رهبر فقید، گمانه زنی ها در مورد وضعیت سلامت وی 
را بیشتر کرد. کیم جونگ اون پیش از این هم برای 

مدتی در انظار عمومی ظاهر نشده بود. به عنوان مثال 
در سال ۲۰۱۴میلادی که غیبت وی بیش از یک ماه به 
طول انجامید و به شایعات مورد سلامت وی دامن زد. با 
این حال، این بار رسانه های بین المللی پوشش غیرقابل 

انتظاری به غیبت او داده اند.
»روزنامه دیلی ان کی« مستقر در کره جنوبی که از جمله 
و  است  شمالی  کره  سیاست های  سرسخت  مخافان 
بودجه مستقیم خود را از کنگره آمریکا دریافت می کند، 
روز دوشنبه برای نخستین بار گزارش داد که کیم جونگ 
اون در ۱۲ آوریل )۲۴ فروردین( و تحت عمل جراحی قلب 

و عروق قرار گرفته است.
کره  در  ناشناس  منبع  یک  به  استناد  با  روزنامه  این 
ادعا کرد که کیم حالا در ویلای کوهستانی  شمالی، 
در یکی از استان های شرقی کره شمالی به نام هاینگ 
است.  نقاهت  دوران  در حال گذران   )Hyangsan(سان
پس از آن شبکه خبری سی ان ان هم با استناد به یک 
مقام رسمی که نامش فاش نشده بود، مدعی شد: ایالات 

متحده در حال نظارت بر اخبر و اطلاعاتی است که گویای 
وخامت اوضاع این رهبر جوان است.

اما پس از این اخبار، یکی از مقامات ارشد اطلاعاتی 
جامعه  که  گفت  نیوزویک  به  شنبه  سه  روز  آمریکا 
اطلاعاتی در حال حاضر هیچ مدرکی دال بر درست بودن 
این ادعاها ندارد اما همچنان بر اخباری که از شرکای 

منطقه ای می رسد، نظارت دارد.
کاخ آبی )اقاماتگاه رئیس جمهوری کره جنوبی( هم 
فعالیت  هیچ  شاهد  کرد:  اعلام  شنبه  سه  روز  اوایل 
غیرمعمولی در رابطه با سلامتی کیم جونگ اون نبوده 
و به نظر می رسد که این کشور طبق روال معمول، امور 

خود را انجام می دهد.
سخنگوی وزارت امورخارجه چین هم روز سه شنبه در 
اظهاراتی گفت: از گزارش های مربوط به سلامتی حاکم 
کره شمالی آگاه است، اما »دمیتری پسکوف« سخنگوی 
رئیس جمهوری روسیه گفت که کرملین منتظر دریافت 

اطلاعات رسمی است.

»لاریجانی«: سپاه بازوی توانمند اقتدار و امنیت نظام است

آیا وضعیت سلامتی رهبر کره شمالی وخیم است؟

خبر

غیرسیگاری ها از همنشینی
 با سیگاری ها پرهیز کنند

یک متخصص بیماری های داخلی به افراد غیرسیگاری 
و  نشست  از  خود  سلامتی  حفظ  برای  کرد  توصیه 

برخاست با افراد سیگاری خودداری کنند.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از ایرنا، احمد قاسمی 
روز گذشته به مناسبت هفته سلامت افزود: سرطان ریه 
از دلایل مرگ و میر در میان مردان است و  نیز یکی 

سیگار کشیدن احتمال ابتلا به آن را افزایش می دهد.
مشکلات  از  بسیاری  سیگار  حذف  داشت:  اظهار  وی 
ریه و قلب و عروق که در بین مردان شایع تر است، را 
کاهش می دهد زیرا افرادی که  سیگار مصرف می کنند 
و معاشرت با این گروه سلامت افرادی که خود مصرف 

کننده نیستند را تهدید می کند.
قاسمی با بیان اینکه به واسطه شیوع فشار خون بالا 
در مردان، توجه ویژه به مصرف نمک بسیار مهم است، 
تاکید کرد: مصرف الکل هم  به ویژه در افرادی که دارای 
فشار خون بالا هستند خطرات زیادی را باعث می شود.

وی، شناخت سلامت مردان را مسئله ای حیاتی دانست 
تاثیرگذار  رویکردی  آنان  بهداشتی  مسائل  گفت:  و 
و  آگاهی جامعه  ارتقای  است،  بر سلامت کل جامعه 
خانواده ها نسبت به اهمیت  سلامت مردان، شناخت 
روش های مراقبت از سلامت و مدیریت و برنامه ریزی 
های آموزشی در سطح جامعه که مردان را هدف قرار 
می دهد باید از اولویت های نظام سلامت کشور باشد.

این متخصص داخلی، هفته سلامت را فرصت مناسبی 
بهبود  جهت  در  رسانی  اطلاع  و  مردمی  آموزش  برای 
وضعیت سلامت زنان و مردان دانست و افزود: تشویق 
برای مراجعه زودهنگام به پزشک، تشخیص های زود 
هنگام و شروع به موقع درمان بیماری های شایع مردان 

است.
قاسمی افزود: نیازهای تغذیه ای مردان برای حفظ توده 
استخوانی، عضلانی و پیشگیری از سرطان پروستات با 
زنان تفاوت دارد و بسیاری از آها  به نیازهای غذایی خود 
توجه چندانی نشان نمی دهند و از بهترین موادغذایی 

که سلامت آن ها را تضمین می کند غفلت می ورزند.
به  منجر  ای  دوره  آزمایشات  انجام  کرد:  توصیه  وی 
تشخیص زود هنگام بیماری ها می شود، گاهی حتی 
قبل از گسترش علائم و با تشخیص زودهنگام، درمان 
ها بسیار موفق تر عمل می کنند. اصلاح عادات غذایی 
و اهمیت دادن به نوع تغذیه از جمله عواملی است که 
در پیشگیری از ابتلا مردان به ناراحتی ها و بیماری های 

خطرناک، نقش حیاتی ایفا می کند.
زندگی  برنامه  غذایی سالم،  قاسمی تصریح کرد: یک 
سالمی را هم به دنبال دارد و رژیم سرشار از فیبر بسیاری 
از مشکلات گوارشی شایع مانند یبوست را از بین می 

برد.

رئیس جمهوری با تاکید بر اینکه نباید کار مقابله با 
کرونا را تمام شده بدانیم، گفت: تسلط کادر درمانی و 
هوشمندی و همکاری مردم ایران در مهار ویروس کرونا 

افزایش یافته است.
به گزارش »دنیای هوادار«، حجت الاسلام والمسلمین 
حسن روحانی روز گذشته در جلسه هیات دولت ضمن 

ماه  ماه،  این  رمضان، گفت:  مبارک  ماه  تبریک حلول 
رحمت، برکت و مغفرت است، بهترین روزها و شب ها 
پیش روی ماست، بهترین لحظات به عنوان باز شدن 
درهای رحمت آسمان در روزهای آینده رو به روی ماست، 
خداوند فیض خود را بر ما نازل می کند و ما باید از این 
شرایط بهره گیریم. ماه رمضان ماهی است که هم به 
ما سلامت عطا می کند و هم اعتماد و روحیه و مسیر 

احسان و یاری دیگران را تشویق می کند.
وی افزود: همیشه ما نیازمند به رمضان بودیم و همیشه 
نیازمند هستیم. امسال نیاز ما بیش از سال های گذشته 
است. در این ماه های اخیر بشر فهمید در برابر قدرت 
لایزال الهی و تحولات طبیعت تا چه حد ناتوان است 
و گوشه جهان  کنار  تبخترهایی که  و  غرورها  و همه 
مشاهده می کردیم و اظهار قدرت هایی که می شد دیدیم، 
یک موجود بسیار ریز پنهان نادیدنی از یک نقطه شروع 
می شود و همه جهان را طی می کند و تمام مردم جهان 
را گرفتار می کند. معلوم است قدرت بشر بسیار محدود 
و ناچیز است و همیشه باید اتکا ما به قدرت بی پایان 

الهی باشد.
رمضان  ماه  مسلمانان  همه  برای  شد:  یادآور  روحانی 
همیشه توام با خاطره هایی از اجتماعات در محل عبادت 
و دعا و خواندن قرآن و اجتماع در مساجد بوده است 

اما امسال شرایط خاصی داریم همه مسلمانان تقریبا 
دارای این شرایط هستند عبادت ها دیگر جمعی نیست 
و فردی می شود ان شاءالله اخلاص و توجه مردم فقدان 
اجتماعات و معنویتی که در اجتماعات ملموس می شد 

را  جبران می کند.
رئیس جمهوری افزود: ماه رمضان فقط کنار گذاشتن 
آشامیدن ها و خوردنی ها نیست بلکه برای این است که 
زبان ها و چشم ها مهار شود کینه ها از دل ها رخت بربندد 
و لب از دروغ گفتن و افترا و تهمت بپرهیزد ان شاءالله 
این ماه رمضان یک ماه رمضان واقعی برای همه ما باشد 
و موجب تحول بزرگ در جامعه ما از لحاظ معنوی باشد.
روحانی ادامه داد: ما نیاز به معنویت و علم و دانش 
داریم معنویت و علم و دانش دستور خداوند است دین 
ما دین علم و تحقیق و مراجعه به خبره ها و متخصصین 

است و اساس دین ما بر این مبانی استوار است.
رئیس دولت تدبیر و امید اضافه کرد: دعا و معنویت 
و توجه باید بیش از سال های گذشته باشد و این دو 
دستی که خداوند بزرگ به ما عنایت کرده است باید یک 
دست ما به سوی آسمان و دریافت رحمت از خداوند و 
یک دست ما هم به سوی کار و تلاش و فعالیت هم 
در زمینه سلامت جامعه و هم در زمینه معیشت جامعه 

هر دو باشد.

خبر اول سلامت

خانه ملت

بین الملل

»حسن روحانی«: 

تسلط کادر درمانی در مهار کرونا افزایش یافته است 
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3 اجتماعی

سپاه پاسداران انقلاب اسلامی؛
سامانه دفاع همه جانبه ملت 

در تمام فصول 
سالروز  اردیبهشت  دوم 
تاریخ  در  نهادی  تشکیل 
الله  روح  فرمان  به  ایران 
رهبر کبیر انقلاب در سال 
1358 است که تاثیری بی 
مانند در حفظ و حراست از 
حیات حاکمیت ملی ایران 
و  نهاد  بر جای  ایرانیان  و 
بعد از مدت کوتاهی چنان تاثیر شگرفی از خود باقی 
گذاشت که به واقع بهترین توصیف در باب آن را باز خود 

حضرت روح الله فرمودند:»اگر سپاه نبود کشور نبود«.
اما چگونه چنین شد و نهادی که در ابتدا صرفا نگاهش 
به حفظ انقلاب بود به چنین دستگاه تاثیرگذار و بازوی 
همه کاره ملت و حاکمیت ملی تبدیل شد؟ ابتدا باید 
عرض کنم این مسئله بر می گردد به ماهیت انقلاب 
از دل توده های مردم و مبتنی  انقلاب  ایران که یک 
بر مذهبی فراگیر بود که روش و منش آن نه بر مبنای 
از  جوشیده  که  غربی  و  شرقی  وارداتی  های  ایسم 
نهادهای قدیمه دینی و ملی و بومی همین ملت بود و 
به همین دلیل به سرعت ناخالصی های خود را از حیث 
ایسم زدگی غربی و شرقی پاک کرد و سپس فرزندانی 
چون بسیج و سپاه در چنین محملی پرورده شدند و در 
چنین آغوشی پرورش یافتند تا بشوند پیوند همیشگی 
بین حاکمیت و ملت که در بزنگاه های مختلف دست 
گذاشتن  کنار  برای  شوند  می  ایرانی  ملت  دولت  قدار 
مشکلات از راهی که برای سربلندی و ایستادن و رسیدن 

به قله هایی که حق مان است، باید بپیماییم.
اینچنین است که سپاه امروز در هرجایی پای می گذارد 
شود  می  را  ملت  و  حاکمیت  عمیق  پیوند  این  تاثیر 
محسوس دید؛ چرا که برخواسته از عمق اخلاص یک 
ملت و خواست عمیق آن برای تحقق رویاهای تاریخی 
اش هست. رویاهایی که سال ها زیر دریوزگی و یا ضعف 
حاکمیت هایی که به جز مردم و خدای این مردم تکیه 
بود و فصول نحسی در  گاه می جستند، مدفون شده 
تاریخ معاصر ایران و حتی صده های قبل از آن در تاریخ 
به یادگار گذاشته بودند و حالا انقلاب، فصل جوشیدن 
تمام خواسته هایی بود که سال ها مدفون شده بود و به 
یکباره از زیر خاک بیرون می زد و فرزندانی برگزیده، در 
قالب سپاه و بسیج را به میان آورد تا وظیفه به آسمان 

رساندن آن آرمان ها را بر دوش بگیرند.
سپاه امروز نهادی است برای تمام فصول برای رساندن 
راه  به  و  ایستادن گذشته  از  آرمان های یک ملت که 

افتاده است. یا علی...

رئیس مرکز اطلاع رسانی وزارت بهداشت، درمان و آموزش 
پزشکی گفت: تاکنون ۸۵ هزار و ۹۹۶ نفر در کشور به طور 
قطعی به ویروس کرونا مبتلا شده و با فوت ۹۴ نفر در ۲۴ 
ساعت گذشته، تعداد جان باختگان کرونا در کشور به ۵۳۹۱ 
نفر رسید و 63 هزار و 113 نفر از مبتلایان به طور کامل بهبود 

یافته و مرخص شدند.
کیانوش جهانپور روز گذشته درباره آخرین آمار ابتلای قطعی 
به ویروس کرونا و موارد فوت ناشی از آن در کشور افزود: 
در ۲۴ ساعت گذشته تا ظهر امروز ) سوم اردیبهشت( بر 
اساس گزارش آزمایشگاه ها و دانشگاههای علوم پزشکی 

۱۱۹۴ بیمار جدید مبتلا به کووید۱۹ در کشور شناسایی شد 
و با در نظر گرفتن موارد جدید، مجموع بیماران مبتلا به 

کووید- ۱۹ در کشور به ۸۵ هزار و ۹۹۶ نفر رسید.
رئیس مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت بهداشت 
ادامه داد: در طول ۲۴ ساعت گذشته ۹۴ بیمار دیگر مبتلا 
به کووید-۱۹ در کشور جان خود را از دست دادند و از زمان 
شیوع این بیماری در کشور تاکنون ۵۳۹۱ نفر جان خود را 

از دست داده اند.
جهانپور بیان کرد: بر اساس این گزارش ها تاکنون ۶۳ هزار 
و ۱۱۳ نفر از بیماران مبتلا به کووید ۱۹ در کشور بهبود یافته 
و از بیمارستان ترخیص شده اند و ۳۳۱۱ نفر از این بیماران 
نیز در وضعیت شدید این بیماری تحت مراقبت قرار دارند 

که امیدواریم شفا پیدا کنند.
آزمایش تشخیص  وی گفت: تاکنون ۳۷۷ هزار و ۳۹۶ 

کووید۱۹ در ۱۲۶ آزمایشگاه کشور انجام شده است.
جهانپور افزود: در فاز مدیریت شده بیماری هستیم و روند 
کنترل شده بیماری کووید ۱۹ حفظ شده است. تدوام این 
وضعیت به رعایت نکات بهداشت فردی و عمومی بستگی 
گذاری  فاصله  های  پروتکل  رعایت  با  امیدواریم  دارد. 
هوشمند و مراعات نکاتی که پزشکان می گویند بتوانیم 

در روزها و هفته های آتی خبرهای بهتری را اعلام کنیم.

رئیس ستاد و معاون هماهنگ کننده ارتش گفت: در 
سطح ۲۴ استان در جریان شیوع ویروس کرونا سامانه 
دفاع بیولوژیکی را شکل دادیم و عملیات گندزدایی و 

رفع آلودگی در بیش از ۱۰۰ شهر انجام شد.
امیر دریادار حبیب الله سیاری روز چهارشنبه در مراسم 
افتتاح مرکز جراحی محدود امام رضا )ع( در بندر انزلی 
افزود: در این میان  به ویژه در استان های گیلان و 
قم که از جمله کانون های شیوع کرونا بود از روزهای 
نخست وارد عمل شدیم و نسبت به  خدمات رسانی 

اقدام کردیم.
وی تصریح کرد: با برقراری بیمارستان های صحرایی و 
اتصال آن به قرارگاه ها موفق به کمک به حوزه درمان 

شدیم و مجتمع بیمارستانی موقت احداث شد.
ارتقا  راستای  در  شد  تلاش  ایام  این  در  گفت:  وی 
 ۲۹ رژه  حتی  و  شود  برداشته  گام  جامعه  سلامت 
فروردین که یادگار امام راحل است را نیز در قالب رژه 

خدمت برگزار کردیم.
وی اظهار کرد: این رژه خدمت نیروهای نظامی با شعار 
»مدافعان وطن و یاوران سلامت« در بیش از ۴۵ شهر 

کشور انجام شد.
وی عنوان کرد: کمک های مومنانه و رزمایش همدلی 
هم درهمین ۲۴ استان اجرایی شده و این همدلی و 
خدمت رسانی در ایام ماه مبارک رمضان و تا زمان نیاز 

ادامه می یابد.
به فداکاری های کادر درمانی  اشاره  با  ادامه  در  وی 
و  عاشقانه  مقدس  دفاع  دوران  همانند  اینان  گفت: 
مردانه ایستاده اند و مایه مباهات و افتخار ملت است 
حال آنکه در همان کشورهایی که ادعای پیشرفت دارند 
در این شرایط اوضاع نابسامان است و به مشکلات 

مختلف در حوزه بهداشت و درمان مواجهند.
وی تصریح کرد: با وجود همه تحریم ها ایران اسلامی 
امروز یکی از کشورهای پیشرو در امر مبارزه با کرونا 
است و این نشان از انقلابی بودن و مهر و اتحاد این 

مردم دارد آنگونه که رمز پیروزی در دفاع مقدس هم 
این همدلی و همزبانی بوده است.

امیر دریادار سیاری در ادامه با گرامیداشت رشادت های 
شهدای ۲۹ فرودین ناوهای سهند و سبلان و جوشن 
افزود: آنان مردانه در اولین روز ماه رمضان در مقابل 
دشمنان ایستادند و شعار هیهات من الذله را به اثبات 

رسانده و شهید شدند.
 وی ادامه داد: آنان ثابت کردند که در دفاع از میهن 
و  ایستد  جانانه می  این ملت  باشد  لازم  که  هر جا 
خلیج فارس به عنوان بخشی از خاک و وجود تمامی 
ایرانیان، برای همیشه خلیج فارس بوده و هست و 

خواهد بود.
قرنی  و خاطره شهید سپهبد  یاد  گرامیداشت  با  وی 
گفت: سه سپهبد شهید به فاصله ۲۰ سال شهید شده 
اند سپهبد قرنی در سال ۵۸،  سپهبد صیاد شیرازی 
۷۸ و سپهبد شهید حاج قاسم سلیمانی در سال ۹۸ 

ها خلوص شان  آن  هر سه  ویژگی شاخص  که 
بود از این روز به نام سپهبدهای اخلاص 

نامگذاری کردیم.
وی ادامه داد : تا زمانی که راه شهدا را 
ادامه دهیم پیروز و سرافراز خواهیم ماند 
و افتخار ما هم آن است که راه شهدا را 

ادامه دهیم.

از  دیگر  بخشی  در  وی   
سخنان خود در این 

مراسم هم گفت : 
در  باید  همچنین 
و  تجهیز  راستای 
تکمیل بیمارستان 

تخصصی 
رشت  ولیعصر)عج( 

های  گام  باید  هم 

موثری باید برداشته شود.
وی گفت : در مرکز جراحی انزلی نیز همه خدماتی که 
طراحی شده به بهترین شکل ممکن ساخته و تجهیز 
شده است و امیدواریم خدمات مطلوبی به مردم این 

منطقه ارائه شود.

یادداشتکرونا در ایران

63 هزار و 113 نفر از مبتلایان به کرونا بهبود یافتند 

»رئیس ستاد و معاون هماهنگ کننده ارتش« مطرح کرد:

دفاع بیولوژیک ارتش در ۲۴ استان و رفع آلودگی ۱۰۰ شهر

رضا تواضعی

  نویسنده
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اقتصادی

بلاتکلیف ها به بهشت نمی روند!
نباشيم  يا  باشيم  معادباور 
قاطبه ما آدم ها رفاه طلبيم 
كباب  و  رباب  چه  ولي 
و  هوري  چه  و  »ناسوت« 
مي  كسي  »لاهوت«  ثواب 
برد كه تكليفش با خودش 

مشخص باشد.
ولي ما دير وقتي است كه مردد هستيم و يك پايمان را 
بر نمي داريم درست مثل آن برادري كه وسط »هور« يك 
پايش توي قايق اهل عقب نشيني بود و پاي ديگرش ميل 
پرواز داشت شهيد »مجيد بيگ« از قايق نور بالاها گفت:»برادر 

يه  پاتا بردار«!
مصداق بارز اين ادعا اقتصادهاي دولتي و بخشنامه اي مثل 
كوبا هستند كه خيلي وقت است برنده »دوئل« با كرونا 
شده اند؛ زيرا كركره حجره شان دست خودشان است درست 
برعكسِ اقتصاد آزاد و خصوصي ايالات متحده كه »ريموت 
كركره هايپرشان« در آستين سرمايه دارها است و تصميم 
گيري حتي مواقع انتخاب بين جان انسان ها و سرمايه 

دست صاحبان كارتل هاي چند مليتي در سايه است.
اما اقتصاد بلاتكليف كشور ما كه در صورت اجراي درست 
اصل ٤٤ قانون اساسي از اين وضعيت رهايي مي یافت ولي 
با شروع و ادامه »پلشتانه« اجراي اين اصل مترقي و انتقال 
شركت هاي حساس به »شبه حكومتي ها« و شركت هاي 
پول آور و كهكشاني به »شبه شاهان« وصل به زگيل هاي 
چركِ حاكميت ضمن كاهش شديد قدرت اقتصادي دولت، 
قوه مجريه را به »چوب دو سر مس« و كلاه بي پشمي تبديل 
نموده كه مردمش آثار زيانبار اقتصاد دولتي و خصوصي را 

توامان متحمل مي شوند.
البته سهم طرف حاكميتي از زد و بندها و خريدن غول هاي 
اقتصادي به »ثمن بخس« را پيش پيش صاحبان خطوط 
قرمز و ساكنان دايره »هامون« به شكم هاي پرشده از حرام 
ريخته اند و صد البته مابقي آن را پسران و برادران نانجيب 
كنعان به كاروانيان عبوري فروخته و زور ناچيز و حواس 
خلايق پي پركردن شكم هايي است كه سهمشان را حراميان 
بلعيده اند تا خدا كند كه دودمان اين طايفه هزار فاميل براي 
هميشه در چشم ايران و ايراني خفيف و ذليل و جمجمه 

هاي ليدرهايشان لايق ميزباني از سرب گداخته باشد...

و  کار  تعاون،  وزیر  اجتماعی  و  فرهنگی  معاون 
مراسم  برگزاری  دستورالعمل  ابلاغ  از  اجتماعی  رفاه 
جشنواره  گفت:  و  داد  خبر  کارگر  هفته  گرامیداشت 
هفته  برای  متعددی  مسابقات  و  خانواداگی  ورزشی 
فضای  بستر  طریق  از  که  گرفته شده  نظر  در  کارگری 
نمجازی به دلیل شرایط خاص حاکم بر جامعه به انجام 
می رسد و فکر می کنم تجربه ای خوب و جدیدی باشد 
که در شرایط عادی هم بتوانیم این ارتباط را با خانواده 
های کارگران هم برای تندرستی و حفظ سلامتی ایشان 

داشته باشیم.
دکتر »ابراهیم صادقی فر«  با اعلام این خبر به »دنیای 

هوادار« گفت: برنامه های این دستورالعمل، با توجه به 
شیوع ویروس کرونا و بروز محدودیت در روند فعالیت 
های اقتصادی، اجتماعی و فرهنگی جامعه کار و تلاش 

کشور، دچار تغییراتی در روش اجرا شده است.
رئیس ستاد اجرایی گرامیداشت هفته کارگر با اشاره به 
استفاده از ظرفیت های فضای مجازی در برگزاری برنامه 
های این هفته گفت: معاونت فرهنگی و اجتماعی با 
توجه به ضرورت توجه به سلامتی کارگران، حفظ روند 
تولید، ملاحظه معیشت کارگران و همچنین  مطلوب 
رعایت دقیق پروتکل های بهداشتی، در هفته کارگر با 
بهره مندی از شبکه های اجتماعی و با همکاری تشکل 
های کارگری و کارفرمایی از ظرفیت سایر نهادها مانند 

صدا و سیما، استانداری ها و... بهره خواهد گرفت.
وی افزود: با توجه به شرایط پیش آمده در سال جاری، 
جشنواره ها و مسابقات مختلف ویژه بزرگداشت هفته 

کارگر، در بستر فضای مجازی برگزار خواهد شد.

زمین چمن مجموعه کارگران آماده بهره برداری است

از  یکی  عنوان  به  معتمدی  شهید  کارگران  ورزشگاه 

مجهزترین و قدیمی ترین ورزشگاه های ایران در جنوب 
پایتخت که به زودی وارد 50 سالگی می شود از اواخر 
بهمن ماه وارد دوره بازسازی شد و اکنون بخش های 

مختلف بازسازی شده آن آماده بهره برداری است.
بازی  یک  انجام  با  افتتاحیه  مراسم  برای  است  قرار 
منتخب  و  ورزشی  خبرنگاران  های  تیم  بین  فوتبال 

کارگران به انجام برسد.
افتتاحیه وزیر تعاون کار و رفاه اجتماعی؛  در مراسم 
رفاه  و  کار  تعاون  وزارت  ارشد  معاونین  و  مدیران 
اجتماعی و پیشکسوتان ورزش کارگری حضور خواهند 

داشت.
پیش  سال   50 که  معتمدی  شهید  کارگران  ورزشگاه 
احداث شده اکنون و پس از یک بازسازی اساسی علاوه 
بر زمین چمن فوتبال دارای سالن بزرگ و چند منظوره، 
آکادمی و سالن مجهز کشتی، سالن بدنسازی، سالن 
بانوان، استخر، تالار، خوابگاه در حال بازسازی، بدنسازی، 
سالن فوتسال، سالن غذاخوری و والیبال می باشد که 
بیشتر این فضاها با دستور »محمد شریعتمداری« وزیر 

تعاون کار و رفاه اجتماعی بازسازی شده است.

گفت و گو تلنگر

سعید  شفیعیان

 نویسنده

بسته  هزار   ۵۰۰ توزیع  آغاز  از  مستضعفان  بنیاد  رئیس 
حمایتی ارزاق و کمک نقدی توسط این بنیاد در سراسر 
کشور خبر داد و گفت: این بسته های حمایتی شامل ۲۰۰ 
هزار بسته ارزاق و ۳۰۰ هزار کارت هدیه ۲۰۰ هزار تومانی 

است که در مجموع ارزشی بالغ بر ۱۰۰ میلیارد تومان دارد.
به گزارش روز گذشته روابط عمومی بنیاد مستضعفان، 
سید پرویز فتاح در حاشیه بازدید از رزمایش مواسات و 
همدلی مومنانه با اعلام خبر تامین ۵۰۰ هزار بسته غذایی 
برای نیازمندان سراسر کشور توسط بنیاد مستضعفان اظهار 
کرد: به دنبال تاکید مقام معظم رهبری مبنی بر همدلی و 
مواسات، بنیاد مستضعفان در هماهنگی با دولت و نهادهای 
انقلابی، تامین ۵۰۰ هزار بسته غذایی برای نیازمندان سراسر 

کشور را متقبل شد.
این  تامین  برای  تومان  میلیارد   ۱۰۰ اینکه  بیان  با  وی 
بسته های غذایی از سوی بنیاد مستضعفان تخصیص داده 
شده است، اضافه کرد: بر اساس هماهنگی های انجام شده، 
بنیاد مستضعفان ۲۰۰ هزار بسته غذایی که ارزش هر بسته 
بیش از ۲۰۰ هزار تومان است را تهیه کرده و از روز گذشته نیز 
توزیع این بسته های غذایی در سراسر کشور آغاز شده است.

فتاح افزود: همچنین بنیاد مستضعفان برای ۳۰۰ هزار خانوار 
نیازمند دیگر نیز کارت خرید ۲۰۰ هزار تومانی در نظر گرفته 

است.
به گفته رئیس بنیاد مستضعفان، این بسته های غذایی بر 
اساس هماهنگی انجام شده با دستگاه های دیگر و دولت، 
در مناطق مختلف جغرافیایی کشور توزیع می شود و این 
هماهنگی ها به گونه ای صورت گرفته که از موازی کاری و 

تداخل در کمک رسانی جلوگیری شود.
وی خاطرنشان کرد: این بسته های غذایی قرار است در اختیار 
کمیته امداد، بهزیستی، سپاه پاسداران، بسیج و گروه های 

جهادی قرار گیرد تا در اقصی نقاط کشور توزیع شود.
فتاح با اشاره به حمایت بنیاد مستضعفان از گروه های 
جهادی برای کمک به نیازمندان در این طرح افزود: علاوه 
بر این اقدامات، تصمیم گرفته شد تا برای مضاعف شدن 
همدلی، بنیاد مستضعفان به میزان کمک مردمی جمع آوری 

شده توسط گروه های جهادی، به کمک ها اضافه کند.
بنیاد  اینکه  بیان  با  ادامه  در  بنیاد مستضعفان  رئیس 
اقدامات  کشور،  در  کرونا  شیوع  ابتدای  از  مستضعفان 
حمایتی از اقشار آسیب پذیر و همچنین کمک به سیستم 

ابتدای  از  گفت:  کرد،  آغاز  را  کشور  درمان  و  بهداشت 
شیوع کرونا در کشور، کمک های حمایتی و همچنین 
کمک های بلاعوض و نقدی بنیاد مستضعفان آغاز شد و 
میزان این کمک های نقدی تا روز گذشته بالغ بر ۳۲۰ 

میلیارد تومان بود.

وی خاطرنشان کرد: بنیاد مستضعفان برای مقابله با شیوع 
کرونا و حمایت از اقشار آسیب پذیر سراسر کشور، با تمام قوا 
به میدان آمده و هیچ حدی هم برای کمک های خود قائل 
نیست و ما نه تنها تا پایان کرونا، بلکه در پسا کرونا و جبران 
تبعات اقتصادی آن نیز در کنار دولت و مردم خواهیم ماند.

توسط »بنیاد مستضعفان«؛

توزیع ۵۰۰ هزار بسته معیشتی آغاز شد

»معاون وزیر تعاون کار و رفاه اجتماعی« در گفت و گو با »دنیای هوادار« خبر داد:

برگزاری جشنواره ها و مسابقات متعدد ورزشی
 از طریق فضای مجازی

سیدفرشاد فیض آبادی

 نویسنده و خبرنگار
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»دنیای هوادار« بررسی می کند؛

گردشگری با تعریف جدید در جهان پساکرونا

»شهرداری تهران« خبر داد: تغییر فرآیند 
نگهداری سگ های بلاصاحب

تا پایان خرداد؛
حلقه دره صاحب لندفیل مهندسی بهداشتی می شود

لزوم تجهیز ناوگان ویژه برای حمل پسماندهای کرونایی

رئیس سازمان مدیریت پسماند شهرداری کرج با اشاره به 
اهمیت بازچرخان شیرابه و فراخوان تصفیه شیرابه مرکز 
حلقه دره گفت: تکمیل لندفیل مهندسی بهداشتی که یکی 
از پروژه های شاخص ملی محسوب می شود تا پایان خرداد 

ماه بهره برداری می شود.
به گزارش »دنیای هوادار«، احمد خیری با اشاره به شیوع 
از آن، گفت: تمهیدات  لزوم پیشگیری  ویروس کرونا و 
لازم در راستای ضدعفونی همه خودروهای حوزه حمل و 

جابجایی پسماند اندیشیده شده  است.
او با بیان اینکه لوازم کافی برای ایمنی و بهداشت فردی 
کارگران حوزه پسماند در اختیار آنها قرار می گیرد، اضافه 
کرد: با توجه به اهمیت موضوع، موارد لازم برای پیشگیری 
از ابتلا به ویروس کرونا به کارگران آموزش داده شده است.

رئیس سازمان مدیریت پسماند شهرداری کرج از انعقاد 
تفاهم نامه ای با دانشکده علوم پزشکی استان البرز مبنی 
بر مدیریت پسماند مراکز بیمارستانی و مراکز درمانی با 

ماشین آلات استاندارد و تخصصی و دفن مجزا از پسماند 
عادی خبر داد و عنوان کرد: اقدامات لازم در راستای ادامه 
و تکمیل پروژه های عمرانی منطقه حلقه دره در حال انجام 

است.
او ادامه داد: فراخوان انتخاب و شناسایی پیمانکار برای 

چندین پروژه عمرانی مرکز حلقه دره انجام شده است.
خیری بر لزوم توسعه کارخانه کمپوست مرکز حلقه دره و 
افزایش ظرفیت ۸۰۰ تن در روز تاکید کرد و گفت: تمهیدات 
لازم در این راستا اندیشیده شده و به زودی اجرایی می شود.
به گفته او، سیستم استحصال گاز پسماند از شش حلقه 

چاه در حلقه دره به صورت آزمایشی فعال شده است.
خیری با اشاره به موضوعات متعدد دیگری مانند بازچرخان 
شیرابه و فراخوان تصفیه شیرابه مرکز حلقه دره تصریح کرد: 
تکمیل لندفیل مهندسی بهداشتی که یکی از پروژه های 
شاخص ملی محسوب می شود تا پایان خرداد ماه بهره 

برداری می شود.

مرکز پژوهش های مجلس ضمن بررسی وضعیت مدیریت 
کرونا  سوزاندن  شرایط  در  پزشکی  و  عادی  پسماندهای 
پیشنهاد کرده که ناوگان ویژه و مجزایی برای حمل و نقل 
پسماندهای بیمارستان های معین منتخب تجهیز شود و 
پسماندها با استانداردها و امکانات لازم سوزانده شود. اگر 
کسی قوانین مربوطه را رعایت نکرد بر اساس قانون مجازات 

اسلامی با متخلف برخورد قاطع شود.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از ایسنا، مرکز پژوهش 
های مجلس در ادامه سلسله گزارش  هایش برای بررسی 
درباره  گزارشی  کرونا  ویروس  شیوع  با  مقابله  راهکارهای 
عادی،  پسماندهای  مدیریت  آسیب شناسی وضع موجود 
پزشکی و مراقبت های بهداشتی در شرایط ویروس کرونا 

منتشر کرد.
در این گزارش اشاره شده که با توجه به ناقل بودن پسماندهای 
پزشکی و بیمارستانی، مدیریت آن اهمیت بسیاری دارد که 
باید بیشتر از قبل مورد توجه قرار گیرد. لذا برای تحقق اصل 
۵۰ قانون اساسی و به منظور حفظ محیط زیست کشور از آثار 
زیان بار پسماندها و مدیریت بهینه آنها ضروری است تدابیر 
و ملاحظات ویژه  ای برای مدیریت اجرایی پسماندهای عادی 

و پزشکی از چرخه تولید تا دفع نهایی پسماندها انجام شده 
و در اولویت اقدامات قرار گیرد.

در این گزارش تاکید شده که باید همه مراکز درمانی بسته 
بندی پسماندهای عفونی را به صورت سه لایه و یا حداقل دو 
لایه انجام دهند و سازمان مدیریت پسماند شهرداری نیز در 
کنار اتخاذ تمهیدات لازم برای گندزدایی، خودروهای حامل 
پسماندهای آلوده به ویروس کرونا، ناوگان ویژه و مجزایی 
بیمارستان های معین  نقل پسماندهای  و  برای حمل  را 
منتخب تجهیز کند و همه پسماندهای این بیمارستان ها با 
توجه به ریسک انتشار ویروس کرونا در قالب پسماند عفونی 

و با ناوگان واحد منتقل شود.
در موضوع سوزاندن این پسماندها هم باید امکانات لازم برای 
زباله سوزهای مخصوص و استاندارد در کشور ایجاد شده و 
قانون مدیریت پسماند به دقت اجرا شود و با متخلفان طبق 
ماده ۶۸۸ قانون مجازات اسلامی برخورد قاطع صورت گیرد.

هم چنین پیشنهاد شده که دفع پسماندهای شهری هم با 
دقت انجام شود، کیسه  های مخصوص با رنگ مشخص در 
اختیار افراد قرار گیرد تا مدیریت پسماندهای خانگی افراد 

مشکوک و مبتلا به صورت بیمارستانی صورت گیرد.

مدیرعامل شرکت ساماندهی صنایع و مشاغل شهر تهران 
با اشاره به تغییر روند زنده گیری و نگهداری سگهای 
بلاصاحب در پایتخت گفت: این تغییرات می تواند منجر به 
این شود که سگ ها در حوزه های مختلف حتی شناسایی 

مبتلایان به کرونا تربیت و مورد استفاده قرار گیرند.
به گزارش روز گذشته مرکز ارتباطات شهرداری تهران، »علی 
مفاخریان«، اظهار داشت: در حال حاضر در برخی از کشورها 
در حال تربیت سگ هایی برای شناسایی مبتلایان به کرونا 

هستند.  
وی گفت: ارتش جمهوری اسلامی ایران در این زمینه به 

نقطه خوبی رسیده است، امیدواریم بتوانیم این موضوع را 
با یکدیگر به اشتراک بگذاریم.

وی با اشاره به اینکه فرآیند نگهداری سگ های بلاصاحب 
در حال تغییر است، گفت: در این حوزه تدوین برنامه های 
جدید در دستور کار است و فرآیند زنده گیری سگ ها 

باید تغییر کند.  
مفاخریان، افزود: مبنای کار بر این است در حالیکه سگها 
در شهر دیده نمی شوند در عین حال از یک حقوق اولیه 
برخوردار باشند و بتوانند شرایط زیست طبیعی خود را 

دنبال کنند.

رئیس هیات مدیره انجمن صنفی دفاتر خدمات مسافرت 
هوایی و جهانگردی ایران گفت: با رعایت اصول بهداشتی 
شیوع  از  جلوگیری  برای  پزشکان  که  توصیه هایی  و 
ویروس کرونا اعلام کرده اند می توانیم برای علاقه مندان 
به شرطی که  را مهیا کنیم.  به سفر شرایط مناسبی 
گردشگران در سفر خود شرایطی همچون فاصله گذاری، 
مرتب  شست وشوی  دستکش،  و  ماسک  از  استفاده 

دست ها و... را رعایت کنند.
به گزارش »دنیای هوادار«، با شیوع کرونا در سطح جهان 
سفرهای داخلی و خارجی مسافران لغو شد. در همین 
راستا وزارت میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری 
در نامه ای اعلام کرد: دفاتر خدمات مسافرتی موظف به 
استرداد وجوه دریافتی از مسافران هستند. در صورتی که 
تاکنون ۹۰درصد ایرلاین ها وجوه پرداخت شده از سوی 
دفاتر خدمات مسافرتی را به آنها برگشت نداده اند. برخی 
از هتل ها تعطیل هستند و امکان ارتباط با مدیران آنها 
نیز برای دفاتر وجود ندارد و برخی دیگر از هتل ها نیز 
عنوان کرده اند وجوه دریافتی از دفاتر خدمات مسافرتی 
را در سایر بخش ها هزینه کرده اند و در حال حاضر توان 

بازپرداخت را ندارند.
امین پویان رفیعی شاد رئیس هیات مدیره انجمن صنفی 
تهران  استان  زیارتی  و  گردشگری  هوایی،  سفر  دفاتر 
عنوان کرد: برای تسریع کارها و همکاری بین هتلداران 
و صاحبان دفاتر خدمات مسافرتی جلسه ای با رئیس 
جامعه هتلداران ایران برگزار کردیم که طی آن بتوانیم با 
در نظر گرفتن شرایط  هتلداران و دفاتر خدمات مسافرتی 
امکان دارد وجوه  با مساعدت یکدیگر تا حدی که  و 
پرداختی مسافران را به آنها بازگردانده یا اینکه با تعامل 
با مسافران برای آنها اعتبار سفری برای زمان پساکرونا 
ایجاد کنیم. معمولا هتلداران و صاحبان مراکز اقامتی 
در ماه های دی و بهمن به مرمت و بازسازی بناهای خود 
می پردازند تا اقامتگاه ها را برای تعطیلات عید و ارائه 
بهترین خدمات به گردشگران آماده کنند. به همین علت 
است که صاحبان اقامتگاه ها در کشور اعلام کرده اند در 

حال حاضر وجه نقدی به منظور بازپرداخت به مسافران 
ندارند. زیرا آن ها مبالغ دریافتی از مسافر و دفاتر خدمات 
مسافرتی را هزینه تعمیر و بازسازی بناهای خود کرده اند.

حرمت الله رفیعی رئیس هیات مدیره انجمن صنفی دفاتر 
خدمات مسافرت هوایی و جهانگردی ایران در گفت وگو 
با »دنیای اقتصاد« گفت: مطابق با آمارها تاکنون حدود ۵ 
هزار مجوز برای دفاتر خدمات مسافرتی صادر شده است و 
حدود ۳ هزار دفتر نیز بدون مجوز در حال فعالیت هستند. 
صدور مجوز برای فعالیت دفاتر خدمات مسافرتی بر عهده 
دولت است که تحقیقات ما نشان می دهد حداقل ۳۰ 
درصد از آنها مازاد است. در دفاتر دارای مجوز کشور حدود 
۵۰ هزار نفر به صورت مستقیم مشغول به کار هستند. اما 

تعداد  شاغلان غیرمستقیم این حوزه مشخص نیست.
رئیس هیات مدیره انجمن صنفی دفاتر خدمات مسافرت 
هوایی و جهانگردی ایران گفت: پیش بینی می کنیم بدون 
دخالت دولت، حتی با وجود کرونا تابستان امسال رونق 
خوبی در حوزه گردشگری داشته باشیم. برای اجرایی 
شدن این امر نیازمند تعریف جدیدی از سفر هستیم تا 
هم فعالان این حوزه با آن آشنا باشند و هم گردشگران 
داخلی آن را به خوبی درک کنند. این تعریف جدید سفر 
شامل سفرهای کوتاه مدت به روستاهای موجود در اطراف 
هر شهر می شود که برای اجرایی کردن آن الزامی به سفر با 
هواپیما و اتوبوس نیست. بلکه با رعایت اصول بهداشتی 
شیوع  از  جلوگیری  برای  پزشکان  که  توصیه هایی  و 
ویروس کرونا اعلام کرده اند می توانیم برای علاقه مندان 
به شرطی که  را مهیا کنیم.  به سفر شرایط مناسبی 
گردشگران در سفر خود شرایطی همچون فاصله گذاری، 
مرتب  شست وشوی  دستکش،  و  ماسک  از  استفاده 
برای  کنند. همچنین می توان  رعایت  را  و...  دست ها 
جلوگیری از شیوع کرونا سفرهای این مدت را به سفر 
و حضور در فضاهای باز و بکر اختصاص داد و از قرار 
گرفتن توریست ها در فضاهای سرپوشیده جلوگیری کرد 
تا با این کار از ورشکستگی بیشتر فعالان حوزه گردشگری 

جلوگیری کرد.

محیط زیستگزارش

شهری
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تنها سرنوشت قطعی »اکران آنلاین«: قاچاق!
معایب و محاسن نمایش آنلاین فیلم های »سینمای ایران« چیست؟

»مهرداد کورُش نیا«:

تالار محراب متعلق به مردم است 
و باید به آن رونق بخشید

»مهرداد کورُش نیا« که به تازگی مدیریت تالار »محراب« 
را بر عهده گرفته ،  تاکید کرد که این سالن متعلق به 
مردم و بیت المال است و باید با برنامه ریزی های خلاقه 
و همکاری هنرمندان به آن رونق بخشید چراکه با غُر 

زدن، کاری از پیش نمی رود.
این  ایسنا،  از  نقل  به  هوادار«  »دنیای  گزارش  به 
هنرمند تئاتر ادامه داد: برنامه های زیادی برای رونق 
تالار محراب دارم مانند دعوت از نمایش های موفق، 
ایجاد بستری برای فعالیت گروه های خوب دانشجویی، 
نمایش نامه خوانی،  و  پژوهشی  جلسات  برگزاری 
برپایی جشنواره های دانشجویی و تجربی و بسیاری 
و همفکری  همراهی  با  را  آنها  که  دیگر  برنامه های 

همکاران تئاتری ام اجرا خواهم کرد.
او با اشاره به شکل گیری تئاترهای خصوصی در چند 
سال اخیر اضافه کرد: بعد از سال ها که از راه اندازی اداره 
تئاتر با هدف سیستماتیک کردن تئاتر با برنامه ریزی و 
نظارت دولت می گذرد، امروزه شاهد شکل گیری تئاتر 

خصوصی هستیم که محاسن و معایبی دارد.
یکی  ستاره ها«  »آواز  نمایش   کارگردان  و  نویسنده 
افزایش  را  خصوصی  تئاتر  محاسن  مهم ترین  از 
صندلی های تئاتر دانست و افزود: این امکان ایجاد شد 
تا گروه هایی که از قواعد تئاتر دولتی مانند محدودیت 
زمان اجرا و... دلگیری داشتند، در سالن های خصوصی 
فعالیت خود را ادامه دهند ولی مشکل اینجاست که 
تنفس در تئاتر خصوصی، بر مبنای تجارت است و 
جذب تماشاگر و درآمدزایی طبیعتا پیامدهایی هم 

واسطه  به  دولتی  سالن های  میان  این  در  دارد. 
یارانه ای که از دولت می گیرند،  می توانند به 

گروه های جوانی که توان پرداخت اجازه 
کمک  ندارند،  را  خصوصی  سالن های 
کنند تا در مجموعه های دولتی با آرامش 
بیشتری کار کنند و اینجاست که ضرورت 
سالن های دولتی احساس می شود. بویژه 

در شرایط فعلی که بیش از هر زمان دیگر 
باید از تئاترهای هنری، دانشجویی و تجربی 

حمایت شود.
کورُش نیا ادامه داد: این خطر را کردم 
و مدیریت این تالار را بر عهده گرفتم 
ولی به همراهی مدیر بالادستی ام 
ابراهیم گله دار زاده که پیش از این 
مدیریت این مجموعه را بر عهده 
ادراه  همکاری  به  نیز  و  داشته 
آقای  و  تهران  استان  ارشاد  کل 
آشنا مدیر مرکز هنرهای نمایشی 
دلگرم هستم و تنها نگرانی من 
در  که  است  بحرانی  وضعیت 
پی شیوع ویروس کرونا ایجاد 
و سبب شده دشوارترین سال 
اقتصادی را در ۴۰ سال اخیر 
پاشنه  این  و  کنیم  تجربه 

آشیل ماست.
نویسنده و کارگردان نمایش 
»آخرین نامه« در عین حال 
این  البته  کرد:  خاطرنشان 
وضعیت دشوار فراگیر است 
و باید تلاش مان را بکنیم 
تا در حد توان خود شرایط 

بیمه  شرکت  کنیم.  مدیریت  را 
نیستم که تضمین صد در صدی بدهم 

که این تالار را چنین و چنان می کنم ولی قطعا با 
همفکری دوستان تئاتری ام، همه تلاشم را برای رونق 
بخشی به آن به کار می گیرم. به هر حال نمی توانیم 
دست روی دست بگذاریم و فقط غر بزنیم بلکه وارد کار 

شویم تا شرایط اندکی بهتر شود.
از  یکی  عنوان  به  آموزش  بخش  راه اندازی  از  وی 
با  داد:  یاد کرد و توضیح  برنامه های خود  مهم ترین 
ندارند،  بالایی  مالی  توان  که  هنرجویانی  کار،  این 
ناچار به پرداخت هزینه های آن چنانی آموزشگاه های 
خصوصی نخواهند شد. ضمن اینکه فضای کار در این 
مجموعه برای هنرجویان مستعد فراهم است و یکی 
از برنامه های من برگزاری جشنواره های دانشجویی و 

تجربی است.
کورُش نیا در پاسخ به این پرسش که در وضعیت 
فعلی که چشم اندازی برای از سر گیری 
نیستیم،  متصور  هنری  فعالیت های 
چه برنامه ای در این تالار دارید؟ گفت: 
تصمیم گرفتم از این شرایط بحرانی به 
عنوان فرصت استفاده کنم و مشغول 
می شویم  سالن  تجهیز  و  تعمیرات 
و  شرایط  شدن  عادی  از  بعد  چراکه 
تعمیرات  نمایش ها،  اجرای  آغاز 

مشکل ساز خواهد شد.
نیا  کورُش  مهرداد 
 ۲۱ افزود:  پایان  در 
که  است  سال 
حضور  تئاتر  در 
عنوان  به  دارم 
و  کارمند  هنرمند، 
مدرس  همینطور 
تلاش  بنابراین 
همه  از  می کنم 
برای  تجربه هایم 
محراب  تالار  رونق 
اعتماد  از  ببرم.  بهره 
و  گله دارزاده  آقای 
استان  ارشاد  مدیر کل 
تهران نیز قدردانی و همه 
برای مشورت  را  دوستانم 
و همکاری دعوت می کنم 
و اطمینان دارم با انرژی 
که  تالار  این  ما،  همه 
بزرگ  مجموعه های  جزو 
تهران به شمار می آید، می تواند 
خود  فعالیت  به  قبل  از  فروغ تر  پر 

ادامه دهد.

)که  »سوپراستار«  چند  نام  به  مَحــدود  صرفا  »سینما« 
اساسا نداریم!( و یا »کارگردان«، »تهیه کننده« و... نیست. 
کشف تازه و بزرگی نیست که بگوییم برای تولید یک فیلم 
سینمایی تیمی حدودا صد نفره )بعضا بیشتر( که بسیاری 
از معروف ترینِ آن ها را حتی بسیاری از اهالی سینما هم 
نمی شناسند از 30 تا 60 روز )باز هم بعضا بیشتر( تمامِ 
تلاش، تمرکز و همتشان را روی چیزی صرف می کنند 
که خروجی آن را »ما«ی مخاطب، منتقد، هنرمند و... روی 
پرده سینما می بینیم و اساسا اگر شخصی در تمامِ این 
دو ماه صرفا نقش ریختن چای برای عوامل را داشته باشد، 
همان چای را به موقع به دست عوامل نرساند می تواند 
سبب بروز حواشی و دعواهای عجیب و غریبی شود )که 
نمونه های عجیبی از آن در همین سینما دیده و شنیده 
شده!( که این خود سبب خدشه دار شدن عنصر »همدلی« 
در گروه و در نتیجه تاثیر منفی ای است که بر روی خروجی 
نهایی اثر خواهد گذاشت. پس اگر مثلا جایی دیدید که 
فلان خبرنگار، مدیر فرهنگی و یا هنرمندی خواستار تعیین 
»خسارت« وارده بر اهالی هنر و فرهنگ شده منظور بازیگران 
طراز اولی که دستمزدهای میلیاردی و بی حساب کتابی 
می گیرند و بعضا در بخشی از سودِ فیلم هم سهیم شده و 
صرفا با یک فیلم بارِ حداقل دو سال زندگی شان را می بندند 
)!( نیست؛ مقصود عناصر و مهره های دیگری است که به 
معنای واقعی کلمه در چنین روزهایی »بیشترین ضرر« را 

می بینند و کمتر کسی نیز جویای حال آنان می شود. 

»اکران آنلاین«؛ دوای درد یا مُسَکِن موقت؟

اکران آنلاین فیلم های سینمایی هم از آن دست پدیده 
هایی است که هم محاسنی دارد و هم معایبی؛ ولی طبعا 
در شرایط حساس کنونی )!( به ویژه به این دلیل که قانون 
مهمی چون »کپی رایت« در کشور ما محلی از اعراب ندارد 

و هیچکس اعم از مخاطب، هنرمند، منتقد، مسئول و... آن 
را جدی نمی گیرد، بدیهی است که هر فیلمی پیش از آن 
که رنگِ اینگونه اکران را ببیند، محکوم به یک چیز قطعی 
است؛ »قاچاق«! و هیچ راهی هم برای آن - تا وقتی قانون 
سفت و سختی برای کپی رایت وضع نشود - وجود نخواهد 
داشت؛ چرا که در چنین شرایطی یک ضرر بسیار سنگین و 
از پیش تعیین شده به فیلمسازان و صنعت سینمای ایران 
وجود خواهد داشت و ضمن اینکه نباید فراموش کنیم 
که در آمریکا و سایر نقاط جهان »نتفلیکس« و... به قصد 
جایگزینی »سالن سینما« و اساسا از بین بردن تجربه لذت 
»تماشای فیلم به صورت دسته جمعی« نیامده و آن ها 
نقش مکمل و افزایش درآمدزایی را در کنار سینما ایفا می 

کنند.
وگرنه کیست که نداند اگر فرهنگ و بستر لِازم فراهم و 
چارچوب های مشخصی وجود داشته باشد، این مسئله 
)اکران آنلاین( می تواند فواید بسیاری همچون »گسترش 
بیشتر«،  »سودآوری  عموم«،  نزد  هفتم  هنر  مخاطبان 
»کاهش  شاخص«،  آثار  برای  خارجی  بازارهای  »افزایش 
بهتر  و  بیشتر  »معرفی  بیهوده«،  های  نظارت  و  سانسور 
سینمای ایران در عرصه بین المللی« و مهم تر از همه این 
ها منتج به تشکیل سیستم درستِ »عرضه و تقاضا« شود 
که در نتیجه منجر به ایجاد »تعادل« در اقتصاد سینما و 

حوزه تولید فیلم بشود.

»بازگشایی سینما«ها؛ شما چه فکر می کنید؟

فطر«  »عید  است  قرار  که  است  آن  از  حاکی  ها  شنیده 
سینماها که به علت شیوع گسترده پاندمی »کرونا« تعطیل 
شده اند، بازگشایی شود و »محمدمهدی طباطبایی نژاد« 
)معاون نظارت و ارزشیابی سازمان سینمایی( نیز تلویحا 
آن را تایید کرده ولی آیا صرفا بازگشایی سالن های سینما 
آن هم در چنین شرایطی کافی است و پتانسیل این را دارد 
تا خسارت و ضرر بی سابقه ای که به سینما وارد شده را 
جبران کند؟ مسلما خیر؛ چرا که هم اکنون بسیاری از مردم 
در اکثر شهرها غالبا تمایل به رعایت »قرنطینه خانگی« دارند 
)طبق چیزی که در نظرسنجی ها ثبت شده( و جز برای 
»کارهای ضروری« تمایلی به خروج از منزل ندارند؛ پس 

تکلیف »سینما« و »سینماگران« چیست؟

تئاتراختصاصی

باید تلاش مان را بکنیم تا در حد توان 
خود شرایط را مدیریت کنیم. شرکت 
بیمه نیستم که تضمین صد در صدی 
چنان  و  چنین  را  تالار  این  که  بدهم 
می کنم ولی قطعا با همفکری دوستان 
تئاتری ام، همه تلاشم را برای رونق 

بخشی به آن به کار می گیرم

مهدی تیموری

 سردبیر

اکران آنلاین فیلم های سینمایی هم از آن دست پدیده هایی است که هم محاسنی 
دارد و هم معایبی؛ ولی طبعا در شرایط حساس کنونی )!( به ویژه به این دلیل که 
قانون مهمی چون »کپی رایت« در کشور ما محلی از اعراب ندارد و هیچکس اعم 
از مخاطب، هنرمند، منتقد، مسئول و... آن را جدی نمی گیرد، بدیهی است که هر 
فیلمی پیش از آن که رنگِ اینگونه اکران را ببیند، محکوم به یک چیز قطعی است؛ 

»قاچاق«! 
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متولی واقعی حمایت از ورزشکاران و پیشکسوتان چه کسی است؟

آهای جوانمردان و عیاران، اینحا یک نفر در بستر بیماری افتاده است!

ها  خیلی  را  بطحایی«  »سیاوش  شاید 
فراموش کرده باشند. همانطور که »عباس 
شجاعی« آن داور شجاع بین المللی از یادها 
رفته بود. بطحایی همان  فرنگی کار تند و تیز 
سال های نه چندان دور کشور،  اهل خطه 
آذربایجان شرقی است که متاسفانه در حال 
حاضر در بیمارستان خوابیده. شوربختانه این 
قهرمان اسبق و عنواندار کشتی پیشکسوتان 
جهان اسیر بیماری نادری شده که در گذر 
زمان موجب تحلیل عضلات او شده است. 
بیمارستان  تخت  روی  حرکت  بی  ماه   ۵
افتاده و در طول این مدت تنها ملاقاتی و 
یگانه همدم او پسرش بوده. دریغا که جز 
از  سراغی  هیچ کس  دوستان  از  معدودی 
وی نمی گیرد. سال گذشته نیز استاد »تورج 
لارودی« گرفتار مهلکه ای شد که طی آن 
جسم  از  دفاع  جای  به  بدن  دفاعی  ارکان 
به وجودش حمله می کرد! یادش  و جان 
به خیر می گفت این بیماری مرا روی پل 
برده و به سختی مقاومت می کنم. مشکل 
بطحایی چه بسا  دلجویی بزرگان و حمایت 
مسئولان او را که تنها دچار تحلیل عضلات 
شده به آغوش خانواده بازگرداند. هزینه های 
ناتندرستی  دوران طولانی  مداوا طی  گزاف 
باعث شده تا  اندوخته اندک زندگی وی و 
خانواده رو به پایان باشد. همانطور که عباس 
شجاعی داور بین المللی کشتی کشورمان 
پس از سال ها هزینه درمان سرطان تمام 
هست و نیست خود را در این راه صرف کرد 
و عاقبت نیز گلایه مند و مغموم چشم از 

جهان فروبست.
جوان  که  حالی  در  ای  عده  زعم  به  شاید 

برومندی چون »محمدرضا آقانیا« با سرطان 
قهرمان  قاسمی«  »محسن  و  جنگد  می 
پیشین آسیا هنوز به درستی از کما خارج 
نشده پیش کشیدن مشکلات طاقت فرسای 
پیشکسوتی چون بطحایی در اولویت نباشد 
اما به خاطر داشته باشیم که زندگی برای 
بطحایی  سیاوش  و  است  شیرین  همگان 
نیز فرزندان و خانواده ای دارد که چشم به 
زندگی  به  او  دوباره  بازگشت  و  راه سلامت 
کشتی  قهرمان  این  بستگان  هستند.  
دوست  وجود  تمام  با  جهان  پیشکسوتان 
دارند سرپرست و بزرگ خود را سلامت و روی 
ارگان  کدام  راستی  به  ببینند.  خود  پاهای 
از  و مسئولی وظیفه حمایت و پشتیبانی 
قهرمانان ورزش کشور را بر عهده دارد؟ منظور 
مسئولیت تام و تمام است نه آنکه بخواهند 
از سر دلسوزی و لطف اندکی از مشکلات 
را آن هم بطور مقطعی از میان بردارند.  تا 
کی باید ما به عنوان رسانه در مقام یادآوری 
و تذکر، دستگاه ورزش را مورد خطاب قرار 
دهیم و از دست اندرکاران ذیربط بخواهیم 
به فلان ورزشکار و قهرمان آسیب دیده یا 
در بستر بیماری افتاده یاری رسانند؟ ارگان 
هایی که به نوعی و البته به غلط زعامت 
این مهم را بر عهده دارند هیچگاه به طور 
کامل و دقیق در حمایت و یاری رساندن به 
ورزشکاران تحت پوشش اقدام نمی کنند.  آن 
ها هم برای تن ندادن به حمایت کامل بهانه 
ها و دلایل خود را دارند. از کمبود بودجه، 
اولویت بندی ها، خارج از شرح وظایف بودن 
و موارد متعددی که دست آنان را می بندد.

متولی  که  است  آن  پرسش  میان  این  در 
واقعی حمایت از ورزشکاران و پیشکسوتان 
چه کسی است؟ صندوق حمایت که علی 
همواره  بپردازد  مهم  این  به  باید  الاصول 
اندک  بودجه  و  مراجعین  بالای  حجم  از 
خود سخن به میان می آورد. این صندوق 
حتی در چهارچوب انجام وظایف خود نیز 
دچار مشکل است چه برسد به اینکه بتواند 
چون  قهرمانی  پیشکسوت  به  بخواهد  یا 

به  مبرم  نیاز  اکنون  که  بطحایی  سیاوش 
حمایت دارد یاری برساند.

فدراسیون کشتی نیز متاسفانه بیش از آن 
بردارد  که در مسیر وظایف ذاتی خود گام 
سرگرم سیاسی کاری و یکدست کردن هیات 
های استانی برای مقاصد آینده است. در این 
میان آنچه البته به جایی نرسد فریاد است. 
از  هاست  مدت  نیز  کشور  ورزش  دستگاه 
گردونه اصلی وظایف خارج شده و زمام امور 
را از دست داده است. در چنین شرایطی شاید 
تنها کار ممکن همت عالی و کمک های 
جامعه ورزش و پیشکسوتان است که می 

تواند چاره سازباشد..
حال  به  هم  بطحایی  سیاوش  که  گیریم 
جامعه  بیدار  وجدان  پاسخ  شد  رها  خود 
خانواده  داد؟  خواهد  کسی  چه  را  ورزش 
چگونه  اسبق  قهرمان  و  پیشکسوت  این 
ورزش،  مسئولان  لطفی  کم  با  توانند  می 
ورزشکارانی که از توان و امکان کافی برای 
که  اندرکارانی  دست  و  برخوردارند  حمایت 
وظیفه پشتیبانی از امثال بطحایی را بر عهده 
دارند اما به هزار و یک دلیل بهانه می آورند 

کنار بیایند؟
آهای قهرمانان جهان و المپیک که از صدقِ 
و  مردم  مالیات همین  ورزش،  سر همین 
ای دست  افسانه  ثروت  به  امکانات کشور 
یاد داشته  به  اما  اید، نوش جانتان،  یافته 
باشید یک نفر از همتایان شما که چه بسا 
توانست  می  هم  او  بود  مهیا  شرایط  اگر 
مدال جهان و المپیک بگیرد اکنون در بستر 
بیماری چشم به کرم جوانمردان و عیاران 
این سرزمین دوخته است. آهای مسئولان 
خوب  المپیک،  کمیته  و  ورزش  وزارت 
می دانید حمایت های نیم بند فدراسیون 
و  قهرمانان  از  حمایت  صندوق  پزشکی، 
پیشکسوتان و فدراسیون های مربوطه کفاف 
مشکلات درمانی ورزشکاران و پیشکسوتان 
را نمی دهد آیا وقت آن نرسیده برای چنین 
موارد خاص و بیماری های حاد آنان چاره ای 

اندیشیده شود؟

محمدرضا کاظمی
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منهای فوتبال

تا کی باید ما به عنوان رسانه در مقام یادآوری و تذکر، دستگاه 
ذیربط  اندرکاران  از دست  و  قرار دهیم  را مورد خطاب  ورزش 
بخواهیم به فلان ورزشکار و قهرمان آسیب دیده یا در بستر 
بیماری افتاده یاری رسانند؟ ارگان هایی که به نوعی و البته به 
غلط زعامت این مهم را بر عهده دارند هیچگاه به طور کامل و 
دقیق در حمایت و یاری رساندن به ورزشکاران تحت پوشش اقدام 

نمی کنند.

فدراسیون کشتی نیز متاسفانه بیش از آن که در مسیر وظایف 
ذاتی خود گام بردارد سرگرم سیاسی کاری و یکدست کردن هیات 
های استانی برای مقاصد آینده است. در این میان آنچه البته به 

جایی نرسد فریاد است. 

گیریم که سیاوش بطحایی هم به حال خود رها شد پاسخ وجدان 
بیدار جامعه ورزش را چه کسی خواهد داد؟ خانواده این پیشکسوت 
و قهرمان اسبق چگونه می توانند با کم لطفی مسئولان ورزش، 
ورزشکارانی که از توان و امکان کافی برای حمایت برخوردارند و 
دست اندرکارانی که وظیفه پشتیبانی از امثال بطحایی را بر 

عهده دارند اما به هزار و یک دلیل بهانه می آورند کنار بیایند؟
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دادکان مصاحبه نمی کند ولی وقتی هم بخواهد مصاحبه 
کند حرف هایی می زند که مسئولان پاسخی بهتر از سکوت 
ندارند. در حال حاضر وزیر ورزش می گوید مسابقات تعطیل 
است ولی برای ورزش برنامه داریم! سوال می کنیم یکی از 
این برنامه ها را لطفا بفرمایید اعلام کنید تا بدانیم تدبیر شما 
چیست؟ البته در جریان تغییرات و چینش نیروهای حلقه 
دوستان در فدراسیون ها و ادارات کل هستیم ولی برنامه شما 

برای همین روزها چیست؟
دکتر دادکان مدعی شده که حیف و میل پول های فیفا با 

اطلاع وزیر ورزش و رئیس فدراسیون فوتبال بوده است. لطفا 
آقای وزیر پاسخ همین یک ادعای دکتر دادکان را بدهند. اگر 
دادکان خلاف واقع می گوید که بفرمایید تا بدانیم چه کسی 
پول فیفا را تاراج کرده و اگر که حرف دادکان درست است 
بفرمایید با این پول ها چه کرده اید؟ ورزشگاه ها را ترمیم 
کرده اید؟ برای امر آموزش هزینه کرده اید؟ توسعه آکادمی 
فوتبال را داشته اید؟! ما که چیزی ندیدیم ولی اگر کاری کرده 

اید بفرمایید...
ما نوشتیم دادکان پاک دست ترین رئیس فدراسیون فوتبال 
بوده و وقتی از فدراسیون رفت علاوه بر اینکه تمام حساب ها 
و کتاب ها را صفر کرده بود پول قابل توجهی هم در حساب 
فدراسیون گذاشت. ساختمانی زیبا و قابل توجه در بهترین 
نقطه تهران برای فدراسیون خریداری کرد تا فدراسیون از دخمه 
های موجود در امجدیه و داودیه درآید و نجات یابد. کاری که 

هیچ رئیس فدراسیونی نکرد.
یک ساختمان برای استقلال و یکی برای پرسپولیس خریداری 

کرد و سند را طوری زد که هیچ مدیری حق فروش نداشته 
باشد وگرنه تا به حال ده بار این دو ساختمان فروش رفته بود! 
و دکتر دادکان به گفته صالحی امیری که در چینش دولت 
روحانی نقش داشت یکی از گزینه های اصلی وزارت ورزش 
دولت روحانی بود ولی چون می دانستند دکتر دادکان مدیر 
مستقل است و سفارش پذیر نیست او را از لیست در آوردند 
در حالی که تا لحظه آخر او نفر اول پست وزارت ورزش بود. 

فوتبال و ورزش ما دادکان ها را نمی خواهد! همین هایی را 
می خواهد که امروز ورزش را به اینجا برسانند که فوتبال در 
آستانه تعلیق است! استقلال و پرسپولیس میلیاردها بدهی 

روی دست ورزش گذاشته اند و...
آن از انتخاب سرمربی تیم ملی فوتبال و این هم از واقعیت 
نامعلوم تیم ملی که برای اولین بار ممکن است طی این 
سال ها از مرحله اول مقدماتی بالا نرویم. نمی دانیم چی شد 
آن همه مربی بزرگ جهانی که سخنگوی سلطانی فر مدعی 
بود با رفتن کی روش لحاف تشک پشت در اطاقش پهن 

کرده اند تا جانشین کی روش شوند؟ حتما ویلموتس یکی از 
همان ها بوده که افتخار بزرگش بردن »کامبوج« بود. کامبوجی 
که منتخب فیض آباد ما هم می توانست آن ها را با اختلاف 

5 گل حداقل ببرد!
یک روز به مهندس فائقی خرده گرفتند که چرا مایلی کهن 
انتخاب شده ولی همان مایلی کهن درخشان ترین نتایج را 
گرفت و یک رنسانس به وجود آورد و اگر کمی لجبازی نمی 
کرد خودش تیم ملی را به جام 98 می برد ولی حالا مانده 
ایم با ٤0 میلیارد بدهی بابت بردن کامبوج و از ده سرمربی 
برتر جهان )کی روش( رسیده ایم به اسکوچیچ که یک جریان 
دلالی آشکارا با محوریت یک آقازاده او را بر مسند سرمربیگری 

تیم ملی نشاند!
دادکان اگر حرفی می زند دقیق همه چیز را می داند و شکی 
نیست که دلش می سوزد؛ مثل خیلی از دلسوزان دیگر... برای 
همین فریادش را رسا و شفاف می گوید و دوستان هم نه 

اینکه نشنوند ولی سعی می کنند سکوت کنند!

دو کلمه حرف حساب از دادکان و سکوت آقایان
حرف آخر

که  کرد  تاکید  کشورمان  فوتبال  المللی  بین  داور 
برای قضاوت  نه  اما  برگردد  ایران  به  ممکن است 
شهرآورد تهران و حواشی مطرح شده در این رابطه 

صحت ندارد.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از ایرنا، علیرضا 
فغانی در مورد روزهای کرونایی در استرالیا، احتمال 
مسابقات  تعطیلی  ایران،  فوتبال  به  بازگشتش 
ورزشی در استرالیا و ... صحبت هایی انجام داد که 

متن کامل آن را در زیر می خوانید.
- اول اینکه در روزهای قرنطینه به چه کاری مشغول 

هستید و چه برنامه هایی دارید؟
مثل همه در خانه هستیم، مدارس تعطیل است و 
بچه ها کارهای تحصیلی خود را در خانه و به طور 

آنلاین دنبال می کنند.
- برنامه تمرین و ورزش چطور است؟

در نزدیکی منزل ما یک فضای خوبی وجود دارد 
که آنجا تمرین می کنم تا از شرایط خوب بدنی دور 

نمانم.
- مشخص شده مسابقات A لیگ استرالیا تا چه 

زمانی تعطیل است؟
تا چه  که مسابقات  نگرفتند  هنوز تصمیم  اینجا 
زمانی تعطیل باشد و همه منتظر تصمیم نهایی 

هستیم.
- واکنش استرالیایی ها به کرونا و قرنطینه چه بوده 

است؟
واقعا شیوع ویروس را به خوبی کنترل کردند و تمام 
تلاش شان را انجام می دهند تا بهترین عملکرد را 

داشته باشند.
ایران  فوتبال  فدراسیون  داوران  کمیته  مسوول   -
گفت، AFC با اینکه شما داور لژیونر باشید موافقت 

کرده و ممکنه دوباره شهرآورد را سوت بزنید. این 
درست است؟

دوستان به من لطف دارند. ممکن است به ایران 
برگردم ولی نه برای دربی. خدا می داند چه اتفاقی 
رخ می دهد. شرایط فراهم باشد و بخواهم قضاوت 

را ادامه بدهم حتما انشاالله.
لیگ های  کرونا،  فعلی  در شرایط  نظر شما  به   -
مختلف باید تعطیل باشند یا رقابت ها ادامه پیدا 

کند؟
این کاملا بستگی به شرایط موجود در کشورها 
دارد. نمی توانم بگویم که به عنوان مثال در ایران 

شرایط باید چطور باشد یا چطور نباشد.
- برای فوتبال ایران دلتنگ هستید یا نه؟

برای فوتبال ایران نه ولی برای فوتبالی ها بله، دلم 
تنگ شده است.

»علیرضا فغانی«: ممکن است به ایران برگردم

یک روز به مهندس فائقی خرده گرفتند 
ولی  شده  انتخاب  کهن  مایلی  چرا  که 
همان مایلی کهن درخشان ترین نتایج را 
گرفت و یک رنسانس به وجود آورد و اگر 
کمی لجبازی نمی کرد خودش تیم ملی 
را به جام 98 می برد ولی حالا مانده ایم 
با 40 میلیارد بدهی بابت بردن کامبوج 
و از ده سرمربی برتر جهان )کی روش( 
رسیده ایم به اسکوچیچ که یک جریان 
دلالی آشکارا با محوریت یک آقازاده او را 

بر مسند سرمربیگری تیم ملی نشاند!

سیدرضا فیض آبادی
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